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Přítomni: Ing. Karel Tetur, Karla Maříková, Lenka Kadlecová, Walburga Mikešová, 
Ing. Marek Poledníček 
Omluveni:, Mgr. Jiří Hájek, Mgr. Lukáš Lerch 
Hosté: Ing. Alexandra Fürbachová, Ing. Josef Macke, Dita Poledníčková, Mgr. Lubomír 
Zeman 
 
Zapsala: Zuzana Železná  
 
Program: 
1. Kontrola plnění usnesení  

2. Projekt expozice v kapli sv. Anny – pokračování jednání  

3. Akce DK a města Ostrov – podzim 2023 

4. Diskuze – různé 

5. Závěr 

 

V úvodu jednání byl schválen program jednání (jednomyslně) a účast hostů.  

 

Hlasování přítomných členů: 

Pro: 5     Proti: 0    Zdržel: 0 

 

1. Kontrola plnění usnesení  

Usn. č. 1/22 

 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova pokračovat 

v rekonstrukci drobných památek a starých hrobů na městském hřbitově.  

 

Ing. Macke navrhl v roce 2022 další památky, které by mohly být zrekonstruovány: 

socha „Tančící děti“ pod centrem technického vzdělávání, Boží muka ve Kfelích, sokl 

v Moříčově po Božích mukách, dále zbytky městské zdi (opevnění) nacházející se na 

pozemku města – budou následovat další jednání vedoucí k rekonstrukci, oprava 

zadní části zdi bude muset být konzultována s majitelem sousedního pozemku. Část 

opevnění vedle Věže velkého muže je na pozemku soukromého majitele (Ladislav 

Jíra). Zbylá dvě torza (v Nejdě) spadají do katastru obce Hájek. Dle sdělení OMIS je 

současná situace ohledně rekonstrukce malých památek následující: 

1) Oprava pomníku „Tančící děti“  

– socha odvezena – probíhá restaurování – J. Pavlík  

2) Boží muka Kfely a Moříčov jsou již v majetku města.  

– realizace probíhá, termín dokončení do 30. 9. 2023 
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3) S opravou starých hradeb se zatím v tomto roce nepočítá. Většina není na 

pozemcích města (pouze parcela č. 117/1). Odbor navrhuje dvě možnosti – majitelé 

pozemků darují část městu nebo město poskytne příspěvek na opravu. 

– dle rozhodnutí vedení města. 

K rekonstrukci městských hradeb komise přijala k tomuto původnímu usnesení 2 nová 

usnesení: 

 

Usn. č. 1/23 
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova závazně prověřit geometrickým 

zaměřením, zda se staré městské hradby nacházejí na parcele č. 117/1.  

V letošním roce dojde ke kompletní digitalizaci map a přesné zaměření hranic 

pozemku.  

 

Usn. č. 5/23  
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova zajistit opravu hradeb na území 

města Ostrova. 

Tato usnesení vzala RM na vědomí, nebyla vydána žádná usnesení. 

 

4) Byla provedena revize Mariánského sloupu na Starém nám. a kašen – kašny 

opraveny, Mariánský sloup v příštím roce.  

Rovněž bylo navrženo zrekonstruovat další staré hroby na městském hřbitově, dle 

informací Karla Illeho, referenta OMIS, zatím není naplánováno. Dle návrhu Ing. Marka 

Poledníčka by mělo být vyvoláno jednání místních historiků a památkářů, ohledně 

vytipování další vhodných hrobů k rekonstrukci – dle důležitosti (významné osobnosti, 

umělecká hodnota náhrobků atd.) K tomuto tématu komise přijala nové usnesení: 

 

Usn. č. 19/23 

 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova opravit hroby 

v havarijním stavu (otevřený hrob) a vytipovat historicky cenné hroby k opravě 

a bezcenné hroby k novému pronájmu. 

 

Odbor městských investic a správy dosud neobdržel seznam dalších historicky 

cenných hrobů – bude svolána schůzka odborníků, hroby k novému pronájmu řeší p. 

Ille – informace na další komisi. 
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Usn. č. 3/23 
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova navázat kontakt 

s vedením Konfederace politických vězňů za účelem pravidelného zpřístupnění 

památky.  

 

K této otázce bylo přijato další usnesení: 

 

Usn. č. 7/23 
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova připravit dopis jménem pana 

starosty města a oslovit vedení RVS – Konfederaci politických vězňů s žádostí na 

představení koncepce a další spolupráce na letošní rok.  

 

K těmto dvěma usnesením byl vytvořen samostatný bod do RM, ta přijala 7. 3. 2023 

usnesení č. 177/2023: 

RM ukládá starostovi města navázat kontakt s Konfederací politických vězňů České 

republiky (KPV ČR) za účelem zpřístupnění národní kulturní památky Rudé věže smrti 

– památky UNESCO alespoň po dobu turistické sezóny. 

 

Vedení Konfederace byly zaslány dopisy starosty města, zatím nepřišla odpověď. 

Prázdninový provoz (prohlídky) Rudé věže smrti zajišťoval Ing. Lubomír Modrovič, 

jednatel pobočky Konfederace politických vězňů ČR v Karlových Varech. Prohlídku 

bylo nutné objednat 3 dny předem, maximální kapacita skupiny je 30 osob, pokud jsou 

méně jak 3 zájemci, prohlídka se neuskuteční – otevírací doba a více informací na 

stránkách icOstrov.cz: 

https://www.icostrov.cz/ruda-vez-smrti-bude-v-letnich-mesicich-otevrena/  

 

Usn. č. 4/23 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova zajistit výřez náletových 

dřevin u rozhledny Moříčov a rovněž instalaci turistického značení. 

Komise přijala k tomuto původnímu usnesení další usnesení: 

 

Usn. č. 8/23 
  

Kulturní a propagační komise doporučuje RM Ostrova zlikvidovat nálety na pozemcích 

města a jednat s vlastníkem pozemku, kde jsou ostatní dřeviny ve smyslu povolení 

vykácení.  
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Dle sdělení Ing. Jerglové z odboru životního prostředí může o kácení žádat pouze 

vlastník dotčeného pozemku, příp. jiná osoba mající k příslušným pozemkům 

prokazatelný uživatelský vztah (tj. nájemní smlouva, pacht atp.) s doložením 

souhlasu vlastníka pozemku. Důvodem pro kácení dřevin jsou dle § 8 odst. 1 zákona 

č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny ve znění pozdějších předpisů, výhradně 

závažné důvody, přičemž musí být dále vyhodnocen funkční a estetický význam 

těchto dřevin. Jedná se zejména o špatný zdravotní stav stromů a následné ohrožení 

lidských životů nebo majetku apod. Opad listí, stínění, bránění ve výhledu nelze v 

obecné rovině přijmout za závažný důvod ke kácení dřevin z důvodu zásady rovného 

přístupu v řízeních o kácení dřevin. Majiteli okolních pozemků byl dle sdělení OMIS 

zaslán dopis se žádostí o vykácení – v říjnu proběhne jednání k tématu. 

Usn. č. 15/23 
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM realizovat další kameny zmizelých 

(Gertruda Hirsch, Richard Löwy s rodinou – celkem 5 ks) 

 

Na základě podnětů Ing. Mackeho byla městem Ostrov zaslána žádost Národnímu 

archivu v Praze o bezplatné poskytnutí archivních materiálů k dalším osobám. Žádosti 

bylo vyhověno, Ing. Macke archiv navštívil a získal další informace k tématu. 

V roce 2024 by měl být odhalen Kamen zmizelých Gertrudě Hirsch – zahynula 

v koncentračním táboře Treblinka. 

V roce 2025 další 4 Kameny zmizelých – rodina Bedřicha Zentnera, Richard Löwy. 

Bude projednáno s vedením města a požádáno o písemný souhlas s realizací. 

 

2. Projekt expozice v kapli sv. Anny – pokračování jednání 

 

Vedoucí klášterního areálu Jaroslava Uremovič Jůnková přednesla na 4. jednání 

komise prezentaci Příprava expozice Kaple sv. Anny v Posvátném okrsku v Ostrově, 

která byla realizována ve spolupráci města Ostrov, Domu kultury Ostrov a Fakulty 

umění a designu Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem. 

Výstavní libreto: Mgr. Lenka Stolárová 

Architektonická koncepce: doc. Mgr. A. Pavel Mrkus 

Koncepce grafických výstupů: MgA. Marek Fanta a MgA. Adéla Bierbaumer 

Měla by vzniknout moderní multimediální expozice zahrnující různé cílové skupiny.     

Je nutné, vytvořit jednotnou koncepci výstavních prostor. Ing. Poledníček – forma 

současné expozice je zastaralá. Město se obrátilo na UJEP v Ústí nad Labem – 

iniciativa Mgr. Lercha. Bylo možné na studii čerpat dotaci z KK. 
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K tomuto tématu přijala komise toto usnesení: 

 

Usn. č. 17/23 
 

Kulturní a propagační komise bere na vědomí předloženou koncepci a 

doporučuje její korekci a dokončení ve spolupráci s ostrovskými historiky. 

K tématu bude svolána pracovní schůzka.  

 

V pondělí 10. 7. 2023 od 15.00 hod. se v zasedací síni RM uskutečnila koordinační 

schůzka – viz příloha č. 1 zápisu. 

 

Mgr. Zeman vypracoval námět na úpravu libreta s Názvem „Mauzoelum vévodů sasko-

lauenburských a markrabat bádenských“(viz příloha č. 2), návrh byl připomínkován 

v užším realizačním týmu DK – bude svolána schůzka odborníků – pondělí 25. 9. – 

16.00 hod. v S-klubu. Členové komise se shodli, že kaple sv. Anny by měla být 

věnována jednomu tématu. Měl by být stanoven projektový manažer, který by 

koordinoval práce při realizaci (shromáždění podkladů) a měl technické znalosti. Bude 

se pravděpodobně jednat o externího spolupracovníka, ze zaměstnanců města nebo 

DK zatím nebyl nikdo stanoven. Ing. Fürbachová: je nutné vytvoření informačních 

zdrojů. Komise přijala k tomuto tématu toto usnesení: 

 

Usn. č. 20/23 

 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM zaměstnat externího projektového 

manažera na realizaci projektu expozice v kapli sv. Anny. 

 

Hlasování přítomných členů: 

Pro: 5     Proti: 0    Zdržel: 0 

 

Mgr. Zeman navrhuje použití textů ze starých panelů ze sv. Anny (panely jsou již 

poškozeny), možné zkrácení a použití v brožuře k expozici, Ing. Poledníček – brožura 

by měla být čtivá. Pro klášterní areál bude znovu vydán leták Vévodové sasko- 

lauenburští – požadavek Ing. Jůnkové – zpracuje Z. Železná. Ing. Poledníček žádá o 

prověření funkčnosti dotykového panelu v klášteře v 1. patře.  

Diskuze k expozici Zámecká zahrada v proměnách času – D. Poledníčková výstava je 

moc odborná pro širokou veřejnost, i bez průvodce by si měl návštěvník něco odnést 

(původní záměr realizace expozice) – dlouhé texty, chabé trojrozměrné předměty. Mgr. 

Zeman – má připravený materiál k oživení expozice – seznámí na příštím jednání 
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komise. D. Poledníčková – expozice Šlikové na ostrovském panství – bohatství a moc 

je záživnější – film a odkaz na další památky ve městě. Co se týká textů u expozic, na 

jejich počátku by mělo být vše podstatné lákavé – shoda všech členů komise. Mgr. 

Zeman – expozice se někdy příliš přizpůsobují průměrnému návštěvníkovi na úkor 

jejich kvality. Členové komise se shodli na doporučení zdražit vstupy do památkových 

objektů od příští sezony.  

 

 

3. Připravované akce DK – Den pro Ostrov, Michaelská pouť, VI. mezinárodní 

historické symposium 

 

Usn. č. 18/23 
 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM uložit Domu kultury Ostrov p. o. 

konzultovat významné akce města Ostrova s vedením města, zejména co se týká 

termínu, programu a rozpočtu těchto akcí. Těmito akcemi se rozumí: Ples města 

Ostrova, Klášterní slavnosti, Den pro Ostrov, Michaelská pouť, Festival Oty 

Hofmana a Rozsvícení vánočního stromu. 

 

Ing. Tetur – akce domu kultury jsou propagovány na webu DK, největší připravovanou 

akcí v září je Michaelská pouť – 24. 9. 2023. Paní Maříková doporučuje umístit na 

křižovatku k Lidlu banner na Michaelskou pouť.  

Ing. Tetur – probíhají přípravy na FOH, Rozsvícení Vánočního stromu – jeho návrh 

vánočních trhů DK nebyl vedením města přijat. Paní Kadlecová – na akci by měl být 

pozván kvalitní interpret. Komise k tomu přijala následující usnesení: 

 

Usn. č. 21/23 

 

Kulturní a propagační komise doporučuje RM, aby hlavním interpretem na 

rozsvícení vánočního stromu byl Bohuš Matuš a Tereza Mašková. 

Hlasování přítomných členů: 

Pro: 5     Proti: 0    Zdržel: 0 

 

Asistentka komise představila program VI. mezinárodního historického symposia 

Ostrov v Evropě, Evropa v Ostrově, které se uskuteční 29. a 30. 9. 2023. Momentálně 

je přihlášeno 20 přednášejících – 5 ze zahraničí (DE, A). Podrobný program najdete 

na https://www.icostrov.cz/symposium-2023-2/ Symposium otevře Jeho královská 

Výsost Bernhard, markrabě bádenský, účast potvrdila také Margareta Pospíchalová, 

https://www.icostrov.cz/symposium-2023-2/
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rozená hraběnka Schliková. Záštitu nad symposiem převzali místopředseda Senátu 

Parlamentu České republiky Tomáš Czernin a hejtman Karlovarského kraje Petr 

Kulhánek. Akce se uskuteční za finanční podpory Karlovarského kraje a partnerů 

symposia: PANATTONI Czech Republic Development, s. r. o., Accolade, s.r.o., 

Vodárny a kanalizace Karlovy Vary, a. s., Léčebné lázně Jáchymov, a. s., AXXOS 

HOTELS & RESORTS s.r.o., Dopravní podnik Karlovy Vary a. s., MUDr. Zdeňka 

Tomašecká – Plicní ambulance Ostrov. Mediálním partnerem akce je Český rozhlas 

Karlovy Vary. 

 

4. Diskuze – různé 

 

Ing. Karel Tetur navrhl rekonstrukci památníku Oty Hofmana – bude osázena nová 

zeleň, oprava památníku projednána s panem Jiřím Pavlíkem – plán r. 2024   

Ing. Josef Macke navrhl očištění obelisku v klášterní zahradě – byl informován OMIS, 

byl očištěn čistícím strojem. 

Ing. Poledníček uvedl, že ZUŠ nevyužívá nově opravený klavír v DK kvůli drahému 

pronájmu. Na příští komisi požaduje zjištění stavu realizace projektu rozšíření ZUŠ – 

projektuje se, bude trvat určitě do poloviny roku 2024 (informace OMIS). Dle návrhu 

Ing. Poledníčka by se měly kapely, které zkouší v DK podílet na akcích které DK 

pořádá. 

 

 5. Závěr 

 

Příští jednání KPK bude v pondělí 30. 10. 2023  
Jednání skončeno v 18:00 hodin. 
 
 
 
         Ing. Karel Tetur                                         
                    předseda komise 
 
 
Příloha č. 1  

Seznam přijatých a dosud platných usnesení Kulturní a propagační komise 

 

Usnesení č.  Znění usnesení  Data plnění 

Usn. č. 1/22 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM Ostrov pokračovat 
v rekonstrukci drobných památek a 
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starých hrobů na městském 
hřbitově.  
 

Usn. č. 1/23 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje Radě města Ostrov 
závazně prověřit geometrickým 
zaměřením, zda se staré městské 
hradby nacházejí na parcele č. 
117/1. 
 

 

Usn. č.  3/23 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM Ostrova navázat 
kontakt s vedením Konfederace 
politických vězňů za účelem 
pravidelného zpřístupnění památky.   
 

 

Usn. č. 4/23 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM Ostrova zajistit výřez 
náletových dřevin u rozhledny 
Moříčov a rovněž instalaci 
turistického značení. 
 

 

Usn. č. 5/23  
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM Ostrova zajistit 
opravu hradeb na území města 
Ostrova. 
 

 

Usn. č. 7/23 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje připravit dopis jménem 
pana starosty města a oslovit vedení 
RVS – Konfederaci politických 
vězňů s žádostí na představení 
koncepce a další spolupráce na 
letošní rok.  
 

 

Usn. č. 8/23  
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje Radě města Ostrov 
zlikvidovat nálety na pozemcích 
města a jednat s vlastníkem 
pozemku, kde jsou ostatní dřeviny 
ve smyslu povolení vykácení.  
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Usn. č. 15/23 Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM realizovat další 
kameny zmizelých (Getruda Hirsch, 
Richard Löwy s rodinou – celkem 5 
ks) 

 

Usn. č. 17/23 Kulturní a propagační komise bere 
na vědomí předloženou koncepci a 
doporučuje její korekci a dokončení 
ve spolupráci s ostrovskými 
historiky. K tématu bude svolána 
pracovní schůzka.  
(expozice sv. Anna) 

 

Usn. č. 18/23 Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM uložit Domu kultury 
Ostrov p. o. konzultovat významné 
akce města Ostrova s vedením 
města, zejména co se týká termínu, 
programu a rozpočtu těchto akcí. 
Těmito akcemi se rozumí: Ples 
města Ostrova, Klášterní slavnosti, 
Den pro Ostrov, Michaelská pouť, 
Festival Oty Hofmana a Rozsvícení 
vánočního stromu. 

 

Usn. č. 19/23 
 

Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM Ostrova opravit 
hroby v havarijním stavu (otevřený 
hrob) a vytipovat historicky cenné 
hroby k opravě a bezcenné hroby 
k novému pronájmu. 
 
 

 

Usn. č. 20/23 Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM zaměstnat externího 
projektového manažera na realizaci 
projektu expozice v kapli sv. Anny. 

 

Usn. č. 21/23 Kulturní a propagační komise 
doporučuje RM, aby hlavním 
interpretem na rozsvícení vánočního 
stromu byl Bohuš Matuš a Tereza 
Mašková. 

 

 


